
 
Stöd för att återuppbygga Varash, fullmäktigemotion 
 
FM 15.03.2023 § 39  
  
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 
 
Stöd för att återuppbygga Varash 
 
Lovisa stad har på ett effektfullt sätt slutit ett vänskapsavtal med staden 
Varash i Ukraina. Avtalet konstateras vara ett konkret uttryck för stödet till 
ukrainarna och att det centrala samarbetsområdet är återuppbyggnaden av 
Ukraina och Varash. För närvarande utsätts Ukraina för bombningar där 
sjukhus, skolor och hem förstörs. För att livet och verksamheten för barn 
och vuxna ska kunna fortsätta är det ytterst viktigt att dessa repareras och 
iståndsätts. 
 
För vänskapsavtalet och dess konkretisering föreslår vi 
undertecknade att Lovisa stad som en konkret åtgärd för staden 
Varash beviljar 100 000 euro för att återuppbygga det som förstörts i 
kriget. Finansieringen tas från inkomsterna från bostadsmässan i 
augusti och förbereds för överlåtelse från stadens budgetmedel till 
staden Varash under innevarande år. 
 
Bilaga nr 15. 

 
Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

behandling enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 
STST 27.11.2023 § 331  
  
 
 
Beredning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 De fullmäktigeledamöter som väckt motionen konstaterar att Lovisa stad 

ingått ett vänortsavtal med den ukrainska staden Varash. Uppvisandet av 
stöd nu och i framtiden kan också innebära åtgärder i anknytning till 
återuppbyggnaden, och de som undertecknat motionen föreslår att ett 
understöd på 100 000 euro beviljas staden Varash för detta ändamål. 

 
 Återuppbyggnaden av Varash är fortfarande inte aktuell, eftersom det är 

svårt att utföra byggnadsarbete i – eller överhuvudtaget besöka – ett land 
som är i krig. Det råder också brist på såväl material som arbetskraft, vilket 
innebär att en stor del av det skulle behöva importeras. Staden Varash 
ligger i nordvästra Ukraina och har inte utsatts för bombning, så inget akut 
återuppbyggnadsbehov av detta slag föreligger. Krigets indirekta 
verkningar och de mångahanda utmaningarna med infrastrukturen har 
dock en inverkan också på invånarna i Varash. Det är allt skäl att 
återkomma till idén och visandet av solidaritet i ett senare skede. 

 
 Bilaga nr 11. 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  



 
Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att 

stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte leder till åtgärder och 
konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Behandling Ledamot Kari Hagfors föreslog att fullmäktigemotionen godkänns. 
 
 Kari Hagfors förslag fick inget understöd. 
 
Beslut Beslut enligt föredragandens förslag. 
 
 
FM 13.12.2023 § 127    
345/02.00/2023    
 
 
 Bilaga nr 6. 
     
Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte leder till åtgärder och 

konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Behandling Kari Hagfors lade fram följande ändringsförslag: 
 
 Stadsfullmäktige godkänner fullmäktigemotionen och konstaterar att 

motionen leder till åtgärder samt konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 
 Antti Hovi understödde Kari Hagfors ändringsförslag. 
 
 En omröstning förrättades: 
 
 Utgångsförslag  JA (29 röster) 
 Ändringsförslag  NEJ (6 röster) 
 
Beslut Utgångsförslaget godkändes. 


